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PROTOKÓŁ  Nr XVII/16 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 30 czerwca 2016 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 14 radnych (nieobecny 

Mariusz Walaszczyk).  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1220  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul –sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska –- Radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Monika Żemojtel – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” i ŚŚ „Tafla”, 

• Pani Izabela Helman – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Beata Pupin – starszy specjalista pracy socjalnej MGOPS Bobolice, 

• Pani Aneta Jasiulek – pracownik socjalny MGOPS Bobolice,    

 

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Jarosław Bączkowski – Radny Rady Powiatu,    

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas, 

który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach                          

z dnia 30 maja 2016 roku.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas stwierdził, że protokół              z 

XVI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 30 maja 2016 roku był wyłożony do 

wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym na sali 

obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował przyjęcie 

protokołu z XVI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z XVI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Sprawozdanie przedstawiła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza:  

(ostatnia sesja 30.05.2016 r.) 

 

1. Zadania - oświetlenie na terenie miasta i gminy. 

 W okresie międzysesyjnym prowadzono rozmowy z firmą Energa Oświetlenie  

w sprawie dalszych planów rozbudowy sieci oświetleniowej w naszej gminie (zgłoszenia 

mieszkańców gminy m.in. podczas tegorocznych zebrań sołeckich i wcześniej), i tak: 

uzgodniono do realizacji na 2016 rok i 2017 rok:  

  - Drzewiany (3 punkty) - termin realizacji do końca 2016 r. 

  - ul. Ogrodowa (3 punkty) - termin do końca 2016 r. 

  - Wilczogóra (1 punkt) - zrealizowane 

  - Łozice Cegielnia (2 punkty) - zrealizowane 

  - Bobolice, ul. Langiewicza (3 punkty) - zrealizowano do 17.06.2016 r. 

  - Bobolice, ul. Kowalskiego (2 punkty) - zrealizowano do 17.06.2016 r. 

  - Bobolice, ul. Jagoszewskiego (2 punkty) - zrealizowano do 17.06.2016 r. 

  - Kłanino - przejście dla pieszych (1 punkt przeniesiony z terenu boiska przy SP - 

 zrealizowano do 17.06.2016 r. 

  - Ubiedrze (przesunięcie 2 punktów na sieci) - zrealizowano do 17.06.2016 r. 

  - Ujazd (budowa sieci + 2 punkty) - termin realizacji do 01.06.2017 r. 

  - Chmielno (1 punkt - przełożenie) - doinstalowano punkt do 17.06.2016 r. 

 

2. Strefa Aktywności Gospodarczej w Bobolicach - SAG i Strefa Ekonomiczna. 

 Polska Agencja Informacji i Inwestycji Zagranicznych (PAIiIZ), we współpracy  

z Marszałkami 16 Województw oraz Regionalnymi Centrami Obsługi Inwestora ogłosiła VII 
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edycję Ogólnopolskiego konkursu pod patronatem Ministerstwa Rozwoju "Grunt na Medal" 

2016 promującego tereny przygotowane pod inwestycje produkcyjne. Zgłosiliśmy do konkursu 

nasz teren objęty Strefą Aktywności Gospodarczej o powierzchni 21,74 ha. Wygrana  

w konkursie pozwoli na większą promocję terenów inwestycyjnych, a w efekcie przyczynienie 

się (przy wsparciu organizatorów) do zwiększonego napływu inwestycji do gminy. Przeszliśmy 

już I etap konkursu, zostaliśmy zakwalifikowani do II etapu, w który zostanie przeprowadzona 

wizytacja gminy wraz z prezentacją naszych terenów inwestycyjnych. W konkursie wzięły 

udział 142 gminy, które w sumie nadesłały 179 ofert. Do drugiego etapu zakwalifikowano 81 

terenów z całej Polski. W konkursie zostanie wybranych 16 terenów po jednym z każdego 

województwa. Bobolice rywalizują z Gryfinem, Gryficami i Białogardem. 

 
3. Wizyta w Züssow i Demmine - nawiązanie współpracy ze Stowarzyszeniem 

Diakonicznym z siedzibą w Greifswaldzie. 

W dniach 26 – 27 maja 2016 w celu nawiązania współpracy ze Stowarzyszeniem Diakonicznym, 

które swoją siedzibę ma w Greifswaldzie odbyła się wizyta delegacji  

z Bobolic.   Skład bobolickiej delegacji: Krzysztof  Dziadul – Sekretarz Gminy Bobolice, Jolanta 

Stępień – Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach, Inga 

Lewicka – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy „Odnowa” i Środowiskowej 

Świetlicy „Tafla”, Juliusz Glaser – Prezes Bobolickiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku 

Bobolice, Renata Jarzyńska - Sekretarz Stowarzyszenia Wspierania Inicjatyw Społecznych w 

Bobolicach, Monika Bartczak – pedagog i przedstawiciel Centrum Wolontariatu z Gimnazjum 

im. Agaty Mróz – Olszewskiej w Bobolicach, Paulina Zielińska i Emilia Walter – terapeutki ze 

Środowiskowego Domu Samopomocy „Odnowa”  w Bobolicach oraz Elżbieta Tokarz - tłumacz. 

Jest to kolejna płaszczyzna współpracy w ramach miast partnerskich, spotkanie stworzyło wiele 

nowych perspektyw i możliwości dotyczących współpracy w zakresie szeroko rozumianej opieki 

i pomocy społecznej osobom starszym i Niepełnosprawnym. 

 

4. Rajska Plaża w Poroście - pomost i zjeżdżalnie. 
 
Wykonane zostały roboty pomostów i zjeżdżalni Przed rozpoczęciem sezonu letniego został 

dwukrotnie przeprowadzony przegląd i ocena stanu technicznego infrastruktury zlokalizowanej 

na terenie Rajskiej Plaży w Poroście. Stwierdzono przede wszystkim kolejne obniżenie się lustra 

wody, co ma bezpośrednie przełożenie na elementy konstrukcyjne pomostu oraz na elementy 

zabawowe zamontowane bezpośrednio w wodzie. Uzgodniono zakres prac, które już zostały 

wykonane aby uchronić pomost przed zniszczeniem zaś zjeżdżalnie dostosować do lustra wody 
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oraz ich oznakowania celem zwiększenia bezpieczeństwa osób korzystających z urządzeń. Prace 

bardzo dobrze i tanio wykonało ZUKiO.  

 

5. Przetarg na usługi pocztowe. 
 
Przetarg nieograniczony pn. „Świadczenie usług pocztowych na rzecz Urzędu Miejskiego 

w Bobolicach” został ogłoszony w dniu 14.06.2016 r. Termin składania ofert do 30.06.2016 r.   

 

6. Wieloletni Plan Rozwoju i Modernizacji urządzeń wodno - kanalizacyjnych na lata 
2017 - 2020. 

W dniu 16 czerwca 2016 r. w Urzędzie odbyło się spotkanie z Prezesami spółki RWiK  

z Białogardu, na którym omawialiśmy propozycję Spółki w zakresie “Planu rozwoju  

i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych będących w posiadaniu Spółki 

RWiK z siedzibą w Białogardzie na terenie Gminy Bobolice na lata 2017 – 2020” Po 

uwzględnieniu uwag gminy zaplanuję  wspólne spotkanie z udziałem Państwa Radnych celem  

przedstawienia przez Spółkę  proponowanej wersji planu podczas takiego wspólnego spotkania.    

 
7. PROW - kontrola realizacji inwestycji wodno - kanalizacyjnych w ramach PROW. 
 

W dniu 6 czerwca 2016 r. odbyła się ponowna kontrola przez pracowników Marszałka 

Województwa wykonanych przez Gminę inwestycji wodno kanalizacyjnych, tj. Budowa 

kanalizacji sanitarnej w miejscowości Radwanki wraz z przepompownią ścieków” oraz 

"Budowa wodociągu Drzewiany - Stare Borne". Do kontroli wybierane są przypadkowe 

inwestycje realizowane w danym okresie, w tym roku wypadły dwie nasze. Kontrola nie 

wykazała żadnych nieprawidłowości. Sprawdzano pod kątem działania kanalizacji i wodociągu, 

stanu hydrantów, przepompowni, czy odbiorcy mają dostarczaną wodę i jak są odprowadzane 

ścieki. 

 
8. Budżet Obywatelski na rok 2017. 

15 czerwca 2016 roku ruszyła III edycja Budżetu Obywatelskiego na 2017 rok. Do 30 czerwca 

(do dzisiaj) mieszkańcy mogą zgłaszać  uwagi do tegorocznych założeń. Zgodnie z założeniami 

w tym roku przewidziane są dwie kategorie: I Miasto,  II Gmina teren wiejski, wieś. Składane 

projekty będą miały wartość do 70 tys. zł i muszą mieć charakter trwały (inwestycyjny). Do 

realizacji dopuszczonych będzie po jednym projekcie w każdej z dwóch kategorii (miasto  

i wieś). W lipcu od 1 do 20 harmonogram przewiduje składanie projektów do BO. W lipcu też 

będą przyjmowane  zgłoszenia do rady budżetu. 
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9. Grupa zakupowa na dostawę energii. 

Gmina przystąpiła po raz kolejny (4) do wspólnej grupy zakupowej na dostawę energii 

elektrycznej. Przystąpiło do niej 16 podmiotów. Łączny wolumen zakupu energii będzie na tyle 

wysoki, że jest możliwość uzyskania bardzo korzystnej ceny za 1kWh energii. Ogłoszony 

przetarg będzie dotyczył okresu dostaw energii od 01.01.2017 r. do 31.12.2017 r. 

 

10. Termomodernizacja budynku - ZS Dargiń. 

Został podpisany List intencyjny z BPS Towarzystwo Funduszy Inwestycyjnych S.A.  

i firmą Inwestycje Lokalne Sp. z o. o.  na przygotowanie oferty wykonania analizy efektywności 

energetycznej - termomodernizacji budynku Zespołu Szkół w Dargini  

Oferta stanowić będzie podstawę do ewentualnych dalszych decyzji w zakresie realizacji 

zadania. Podpisany List nie rodzi żadnych skutków finansowych po stronie gminy.  

 

11. Wspólne posiedzenie wszystkich 5 Komisji Rady 23 czerwca br z udziałem moim. P 

Skarbnik w temacie omówienia wykonania budżetu gminy za 2015 r. 

 

12. Wybrane uroczystości i imprezy odbywające się na terenie gminy i powiatu 
koszalińskiego, w których uczestniczyli przedstawiciele bobolickiego samorządu. 
 
a. Jubileusz siedemdziesięciolecia Szkoły Podstawowej w Drzewianach. 
 
3 czerwca 2016 roku Jubileusz Siedemdziesięciolecia obchodziła Szkoła Podstawowa  

w Drzewianach. Obchody jubileuszowe rozpoczęła Msza Święta w kościele św. Teresy od 

Dzieciątka Jezus celebrowana w intencji wszystkich obecnych i byłych uczniów, absolwentów  

i pracowników szkoły. Delegaci i zaproszeni Goście złożyli kwiaty pod pomnikiem Belgijskich 

Jeńców Wojennych w Starem Bornem. W ten sposób uczcili pamięć o bohaterach II wojny 

światowej i zaakcentowali 16  rocznicę odsłonięcia pomnika i przejęcia przez społeczność 

szkolną honorowego patronatu. Jubileusz odbył się na terenie placówki w spotkaniu wzięli 

udział uczniowie, grono pedagogiczne oraz zaproszeni Goście oraz przyjaciele szkoły.  

 
b. Noc Świętojańska w Poroście (Rajska Plaża w Poroście). 

W dniu 25 czerwca br. na Rajskiej Plaży w Poroście nasi mieszkańcy i liczni turyści świętowali 

Noc Świętojańską (Noc Kupały lub również inaczej zwanej Nocą Sobótkową). Coroczna 

impreza otwiera sezon kąpielowy. Organizatorami było Sołectwo Porost, MGOK, dzierżawca 

Rajskiej Plaży w Poroście. Były cuda - wianki i świetna zabawa. Dziękuj ę organizatorom za 
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przygotowanie i przeprowadzenie imprezy, imprezy, która promuj ę gminę w całym 

regionie. 

c. „Mój kolorowy świat” plener malarski organizowany z udziałem środków PEFRON 

przez ŚDS Odnowa.  

d. Festyny, pikniki: Świelino, Gozd, Stare Borne. 

13. Komunikaty, informacje i akcje społeczne. 

a. Urząd Statystyczny w Szczecinie - badania struktury gospodarstw rolnych. 

W dniach od 1 czerwca do 29 lipca 2016 r. w wylosowanych gospodarstwach rolnych  

w całej Polsce zostaną przeprowadzone badania struktury gospodarstw rolnych. Celem badania 

jest pozyskanie danych na potrzeby oceny narzędzi Wspólnej Polityki Rolnej oraz 

dostarczenie informacji pozwalających na dokonanie analizy zmian w strukturze 

gospodarstw rolnych, a także ich wieloprzekrojowej charakterystyki. Wyniki badań mają 

posłużyć do kształtowania polityki żywnościowej państwa. Rolnicy będą mogli przekazać dane 

przez Internet, telefonicznie lub ankieterowi statystycznemu. W urzędzie został wywieszony 

plakat ; więcej informacji na temat badania znajduje się na stronie www.stat.gov.pl. 

 

b. Odbiór odpadów z terenów domków letniskowych. 

Zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U.  z 2016 r. poz. 250) 

każdy właściciel domku letniskowego (nieruchomości, na której nie zamieszkują mieszkańcy a 

powstają odpady komunalne) zobowiązany jest zawrzeć indywidualną umowę na odbiór 

odpadów z przedsiębiorcą świadczącym taką usługę, posiadającym wpis do rejestru działalności 

regulowanej prowadzonym przez Urząd Miejski w Bobolicach.  

Z uwagi na występujące w latach ubiegłych trudności z prawidłową zbiórką odpadów                   

w domkach letniskowych oraz zgłaszane przez mieszkańców wnioski, Firma PGK Koszalin  

w uzgodnieniu z Gminą Bobolice po raz kolejny umożliwia zakup worków na odpady zmieszane 

o pojemności 120 litrów wraz z ich odbiorem. Koszt zakupu worka wraz z jego odbiorem 

wynosi 14,38 zł brutto. Odbiór odpadów w okresie lipca  

i sierpnia 2016 roku następował będzie, co dwa tygodnie  w następujących terminach: 4 lipca 

2016 r., 18 lipca 2016 r., 1 sierpnia 2016 r., 16 sierpnia 2016 r., 29 sierpnia 2016 r. Zakup 

worków na wymianę, zawierający w cenie ich odbiór, możliwy będzie  

w Centrum Informacji Turystycznej (CIT) w Bobolicach, oraz w siedzibie PGK Koszalin Sp. z 

o.o. 
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c. "W ęzełek życia". 

W dniu 28 czerwca br. w Urzędzie Miejskim w Bobolicach odbyło się spotkanie robocze 

zaproszonych do realizacji tej akcji społecznej osób i instytucji. Założeniem projektu jest 

wyposażenie 500 osób starszych, przewlekle chorych i samotnych  

w zestaw „Węzełek życia”. Planuje się realizację projektu w II etapach. I etap w I roku realizacji 

projektu, ok. 300 osób, II etap w kolejnych latach, zgodnie z potrzebami. Na podstawie karty 

informacyjnej senior przygotowuje informację na temat: stanu swojego zdrowia (przebyte i 

aktualne choroby), przyjmowanych lekarstw, skłonności do uczuleń. Osoba wypełniająca kartę 

podaje również numery telefonów do najbliższej rodziny lub opiekunów. Tak przygotowana 

informacja ważna jest przez rok, po roku lub w miarę potrzeb powinna być aktualizowana. 

Wypełnioną kartę w plastikowej kopercie umieszcza się w lodówce w widocznym miejscu. O 

projekcie "Węzełek życia" będą poinformowani ratownicy pogotowia obsługujący Gminę 

Bobolice, policja oraz straż pożarna. 

 

d. Parafiada. 

10 lipca 2016 r., godz. 13 rozpoczęcie; w trakcie przewidziano m.in. loterię fantową,  

której dochód zostanie przeznaczony na remont filialnego kościoła w Poroście, występy 

zespołów lokalnych działających przy MGOK-u w Bobolicach, orkiestrę dętą  

z Poznania, gry i zabawy oraz darmowe atrakcje dla dzieci i młodzieży w ramach projektu 

realizowanego przez Urząd Miejski w Bobolicach ze Starostwem Powiatowym w Koszalinie 

(projekt unijny) 

e. Wygrajmy siłownię zewnętrzną z Nestle. Wygrajmy siłownię zewnętrzną  

z Nestle. 

Gmina Bobolice zakwalifikowała się do drugiego etapu konkursu  pn. "Nestle porusza Polskę", 

w ramach którego w każdym województwie powstanie jedna siłownia zewnętrzna. Nasza 

zgłoszona lokalizacja to Park przy Stadionie Miejskim  

w Bobolicach ul. Mickiewicza. Głosujemy internetowo, codziennie jeden raz, począwszy od 11 

kwietnia do 6 lipca br. poprzez stronę www.nestleporusza.pl. Więcej informacji na stronie 

www.bobolice.pl. Walczymy o zwycięstwo - proszę wszystkich o głosowanie.  

f) Funkcjonowanie świetlic w okresie wakacji. 

W okresie wakacji funkcjonują wszystkie świetlice tj.: w Dargini, w Kurowie, w Kłaninie,  

w Poroście, w Głodowej, w Goździe, w Krępie, w Chmielnie oraz świetlica „Tafla”  

w Bobolicach.  
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g) Prace konserwatorskie na rzece Chotli. 

Rusza kolejny etap prac konserwatorskich na rzece Chotli (obręb Świelina) od 4 lipca 2016 roku 

do 30 listopada 2016 roku, 2,7 km. Prośba do sołtysa, by umieścić te informacje na tablicach 

informacyjnych sołectwa.  

 

14. Ustawa prawo łowieckie. 

Nastąpiły zmiany w prawie łowieckim, nowa ustawa ma wejść w życie od 1 stycznia 2017 roku. 

Nowa ustawa wprowadza najważniejsze założenia, o które walczyła gmina z rolnikami.  

 

15. Dotacja dla Muzeum Regionalnego w Bobolicach. 

Muzeum Regionalne otrzymało od Starostwa Powiatowego dotację w wysokości 10.000 zł. Pani 

Burmistrz skierowała podziękowania do radnych powiatowych obecnych na sesji tj. Kamila 

Jesionowskiego oraz Jarosława Bączkowskiego. 

Radny Aleksander Maksymiuk zapytał, czy dotacja w wysokości 10.000 zł została przeznaczona 

na eksponaty czy remont Muzeum ? 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że w dotacji zostało zapisane, że są to środki na wydatki bieżące, 

ale pisząc wniosek o uzyskanie tych środków wskazaliśmy dokładnie na jaki cel (oświetlenie 

galerii + remont), jeżeli zostanie środków to zostaną przeznaczone na wyposażenie.   

 

Radny Zdzisław Strzelczak zapytał, czy sprawy oświetleniowe zostały zakończone ? Na którejś 

sesji wnioskowałem o oświetlenie stadionu w Bobolicach, prośba była o postawienie 2 lamp.  

Pani Burmistrz powiedziała, że należy temat przegadać, musiałoby być to oświetlenie, które  

włączane byłoby tylko kiedy jest potrzeba.  

 

Radny Aleksander Maksymiuk powiedział, że oświetlenie w parku mimo, że jest naprawiane po 

kilku dniach gaśnie. Czy nie można wykonać kompleksowo naprawy tego oświetlenia ?  

Pani Burmistrz powiedziała, że na ten rok nie ma środków.  

 

 

Ad. 4 Sprawozdanie z realizacji Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Bobolice w 2015 roku.    

 

Sprawozdanie przedstawił Pan Ireneusz Bielecki Inspektor ds. komunalnych i ochrony 

środowiska. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Golas ogłosił 5-cio minutową przerwę.  

 

 

Ad. 5. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2015 rok.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Bednarczyk odczytał uchwałę składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 7 kwietnia 2016 roku  

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Bobolic sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Bobolice za 2015 rok wraz z informacją mienia Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Pani Bożena Aksiutin Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 26 kwietnia 2016 roku w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Bobolic absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok. Wniosek stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Golas odczytał uchwałę składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 10 maja 2016 roku w sprawie wydania 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Gminy Bobolice z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Głos zabrała Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza: 

„ Szanowni Państwo ! 

Dokonując zamknięcia realizacji budżetu za 2015 rok Gminy Bobolice - przedstawiłam 

sprawozdanie z jego wykonania, które zostało szczegółowo omówione przeze mnie i panią 

Skarbnik w dniu 23 czerwca 2016 roku Szanownej Radzie, na wspólnym posiedzeniu wszystkich 

tj. pięciu Komisji Rady  Miejskiej w Bobolicach.  

Dziś, przedstawiając  za chwilę projekty uchwał w tym zakresie, pragnę tylko krótko 

podsumować nasze wspólne działania i osiągnięcia  ubiegłego roku.  

Od kilku minionych lat pod względem rozwoju infrastruktury naszej gminy zrealizowane 

budżety są  budżetami korzystnymi, przynoszącym nam i Państwu, jako organowi decyzyjnemu 

-  dużo satysfakcji i zadowolenia. 

Wskaźnik wydatkowania w budżecie na inwestycje w 2015 roku wyniósł 7,7% wydatków 

ogółem. (tj. o 1% więcej w porównaniu do 2014 roku) Do tego należy dodać jeszcze część 

wydatków w zakresie remontu, modernizacji dróg gminnych zrealizowanych w ramach 

wydatków bieżących, które nie wpływają na wskaźnik inwestycyjny).  
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Wydatki majątkowe zrealizowano w kwocie  2. 754.739  złotych. 

Według źródeł finansowania wydatków inwestycyjnych kwotę tą stanowią: 

• środki własne gminy  w wysokości   1 176 918 zł  → 43% 

• środki unijne w wysokości        979 972 zł    ↘ 

          środki pozabudżetowe 

• środki zewnętrzne krajowe w wysokości           597 849 zł    ↗ 

--------------------- 

  1.577,821 zł → 57 % 

Jak przeanalizujemy zadania inwestycyjne można zauważyć, że w roku 2015 realizowaliśmy 

głównie zadania, które  były dofinansowane  z udziałem środków unijnych lub innych źródeł 

zewnętrznych. Zresztą takie były założenia budżetu.   

W ramach inwestycji  kontynuowaliśmy zadania w zakresie budowy sieci wodociągowo- 

kanalizacyjnej na terenie gminy Bobolice, tj. wodociąg Stare Borne – Drzewiany, sieć 

kanalizacji Radwanki i ulic Świerczewskiego - Traugutta w Bobolicach. W całości czyli w 100% 

zadania te sfinansowano ze źródeł Unii oraz darowizn Spółki RWiK w Białogardzie.  

Kontynuowaliśmy prace w zakresie remontów, modernizacji dróg gminnych, chodników, 

placów, parkingów, zarówno w mieście jak i na wsiach. W 2015 roku na realizację w tym 

zakresie  wydatkowaliśmy kwotę  914 756 zł., tj. 2,6%  wydatków ogółem. 

Wartym zaznaczenia są też inne zadania, w tym m.in.:  

- kontynuacja zagospodarowania Rajskiej plaży w Poroście – kąpielisko to zyskuje bardzo dobre 

opinie licznych turystów oraz samych mieszkańców gminy. A kąpielisko to wyróżnia nas 

spośród innych swą atrakcyjnością, czystością, nietuzinkowym zagospodarowaniem.   

- oddanie do użytkowania kolejnych 5 lokali socjalnych w Łozicach Cegielni                                    

(łącznie już jest tam 7 lokali socjalnych). Tym sposobem gmina posiada ogółem 18 lokali 

socjalnych i 1 pomieszczenie tymczasowe. 

- kontynuacja modernizacji remizy OSP w Bobolicach oraz zakup motopompy do wykorzystania 

dla jednostek OSP Gminy. Sprawny tabor naszych jednostek OSP jest ważnym zadaniem dla 

gminy, stąd co roku staramy się zabezpieczać środki na ten cel. To gwarantuje naszym 

mieszkańcom bezpieczeństwo nie tylko przeciwpożarowe, ale i jest potrzebne obecnie wręcz 

niezbędne w wielu przypadkach jako ratujące życie podczas wypadków drogowych.  

- wprowadzenie po raz pierwszy do budżetu gminy – budżetu obywatelskiego, który jest 

odzwierciedleniem zaangażowania mieszkańców w sprawy gminne  

i utożsamiania się z nią, na czym nam bardzo zależy.  W 2015 roku zwyciężyły 2 projekty na 

modernizację pracowni szkolnych: w Bobolicach i Drzewianach, ogrodzenie placu zabaw przy 

ul. Chrobrego, hybrydowe oświetlenie i wyposażenie ścieżki przyrodniczo-wypoczynkowej  oraz 
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2 projekty na działania: kulturalne – warsztaty w Chociwlach i sportowe – Gala Kick Boxingu w 

Bobolicach.  

- budowa mikro instalacji prosumenckich, w wyniku której zbudowano  

w trzech zgłoszonych przez siebie gospodarstwach domowych instalacje fotowoltaicznych 

dofinansowane w 90% ze środków PROW oraz darowizn mieszkańców tych gospodarstw na 

wkład własny. 

- budowa oświetlenia drogowego ulic Świerczewskiego, Traugutta i Kolejowej w Bobolicach. 

- kontynuacja doposażenia placów zabaw ze środków przeciwdziałania alkoholizmowi tym 

razem w Kłaninie i Świelinie. 

- budowa wiat  rekreacyjnych, jako miejsce wspólnych spotkań                                       

w Dobrociechach i Drzewianach. 

Jak w wielu latach poprzednich tak i obecnie w ramach wydatków ogółem istotne znaczenie w 

budżecie ma oświata, która stanowi 31,7%  oraz pomoc społeczna – 19,4%. Kultura to 2,9 %, 

sport -  0,7%.   

Gmina do oświaty ogółem z własnych środków przeznaczyła kwotę 2 938 507 zł., tj. o 259 089 

zł. mniej w porównaniu do 2014 roku na działalność bieżącą, bez wydatków inwestycyjnych. 

Należy tu jednak podkreślić, że w ramach oświaty funkcjonują dwa obiekty sportowe przy 

Gimnazjum w Bobolicach: Orlik, którego koszty utrzymania stanowią kwotę 59 296 zł. oraz 

hala, której koszty stanowią kwotę 533 711 zł.  

Natomiast działalność sportowa – chciałabym tu dodatkowo dopowiedzieć, że w całym 

budżecie gminy na sport to nie tylko  kwota 255 485 zł. którą mamy w dziale sportu, ale również  

należy dodać halę i Orlika to kolejna kwota 593 007 zł., co łącznie daje nam kwotę 848 492 zł. 

W ramach tych kosztów prowadzone są następujące formy działalności sportowej: 

- hala 

- boisko Orlik 

- boisko w  Kłaninie 

- boisko Świelinie 

- Stadion w Bobolicach 

- zajęcia rekreacyjno-sportowe przy szkołach 

- dotacje celowe dla stowarzyszeń sportowych 

 

Na pomoc społeczną wydatkowaliśmy kwotę blisko 7 mln. zł. , z czego ze środków własnych 

gminy  dołożyliśmy kwotę 1 566 911, ( tj. więcej  w porównaniu do 2014 roku  o 176 675  zł.) 

Mając na uwadze szereg podjętych nowych działań oraz kontynuację zadań wynikających  

z Wieloletniego Planu Inwestycyjnego  - prowadziliśmy oszczędną gospodarkę finansową nie 

tylko w urzędzie, ale również w naszych wszystkich jednostkach organizacyjnych, które są 
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podległe Gminie . Pozwoliło to w dużej mierze zrealizować zarówno zadania określone  

w budżecie na 2015 rok tak pod względem rzeczowym jak  i finansowym, a także przyniosło 

widoczne, wymierne korzyści naszej  Gminie i jej mieszkańcom.  Korzyści   -  które jak widać w 

rozmowach z mieszkańcami - widzą i o których mówią sami  mieszkańcy.                              

 Szanowna Rado, Szanowni Państwo,             

efektem prowadzenia oszczędnej gospodarki przy jednoczesnej realizacji wyznaczonych 

zadań inwestycyjnych utrzymując przy tym poziom świadczonych usług społecznych – jest 

wynik budżetu, tj. Gmina zamknęła rok 2015 nadwyżką budżetową w kwocie 1 445 672 zł. oraz 

wypracowała wolne środki w wysokości 236 311 zł., które na dzisiejszej sesji będą 

wprowadzone do budżetu 2016 roku po stronie przychodów. 

Wskaźniki zadłużenia zostały przedstawione w sprawozdaniach i opiniach RIO. 

Zadłużenie gminy  mieści się w limicie ustawowym obowiązującym na rok 2015, tj. stanowi 

3,0% przy dopuszczalnym wskaźniku dla gminy 4,22%.   

 

Z całą odpowiedzialnością więc mogę powiedzieć, że rok 2015 został zrealizowany zgodnie  

z naszymi wspólnymi założeniami.  

Za to, w imieniu własnym i kierownictwa Urzędu  - dziękuję Wam Państwo Radni  za:  

partnerską współpracę, zaangażowanie w sprawy gminy, zrozumienie i decyzyjność ,  

oraz Wam Państwo Sołtysi  za:  podejmowane własnych i potrzebnych inicjatywy na rzecz 

Waszych Sołectw, za wsparcie działań Burmistrza i Rady.  

Dziękuję też Dyrektorom i Kierownikom jednostek organizacyjnych gminy za przedsiębiorczość 

połączoną z odpowiedzialną realizacją budżetów.  

Dziękuję Pani Wiceburmistrz, Panu Sekretarzowi, szczególne podziękowania kieruję na ręce 

Pani Skarbnik.  

     Dziękuję Państwu za uwagę.  

Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic” 

 
Po wystąpieniu Pani Burmistrz Mieczysławy Brzozy Przewodniczący Rady poinformował, że 

poddaje pod głosowanie projekty uchwał: 

 

1) w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych Gminy Bobolice za 2015 rok.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

  

2) w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok 

 



 13 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów            

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,  
 

2) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2016-2030.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.   

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”   

 

3) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice.  

    

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic.   

Wymienione w niniejszej uchwale działki stanowią własność Gminy Bobolice i były już 

przedmiotem umów dzierżawy zawartych na okres 3 lat. Wykorzystywane na cele rolnicze                       

i  składowe. W chwili obecnej ci sami dotychczasowi dzierżawcy złożyli wnioski o ponowne ich 

wydzierżawienie. 

Zgodnie z  treścią art. 18 ust.2 pkt 9 lit. a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym uchwała rady jest wymagana również w przypadku, gdy po umowie zawartej na 

czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest ta 

sama nieruchomość. 
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Natomiast z treści art.37 ust.4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami wynika obowiązek przeprowadzenia przetargu dla zawarcia umowy 

dzierżawy lub najmu na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. 

Przywołany przepis stanowi nadto, że rada może wyrazić zgodę na odstąpienie od 

przetargowego trybu zawarcia przedmiotowej umowy. 

 

Wobec powyższego Burmistrz Bobolic wnioskuje o wyrażenie zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia kolejnych umów a podjęcie uchwały w przedmiotowej 

sprawie uznać należy za uzasadnione. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów               

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,  

 

4) w sprawie wystąpienia Gminy Bobolice z członkostwa w Związku Miast i Gmin 

Dorzecza Parsęty w Karlinie.   

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.    

Gmina Bobolice na lata 2016-2020 posiada ustalone priorytety inwestycyjne, w których nie 

przewiduje się wspólnych działań ze Związkiem Miast i Gmin Dorzecza Parsęty. Obecnie już 

Gmina nie korzysta z realizowanych projektów Związku. Rezygnacja z członkostwa w Związku 

nie oznacza brak możliwości na przyszłość ze wspólnych projektów. Statut Związku przewiduje 

możliwość włączenia się do projektu za opłatą tzw. „opłatą organizacyjną”, stanowiącą 2% 

wartości projektu.  

Występując ze Związku Gmina zobligowana jest do momentu wygaszenia zobowiązań Związku, 

do wnoszenia % udziału dla Gminy opłat za trwałość projektów już realizowanych. Gmina 

deklaruje ich spłatę zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami.  

Mając na uwadze powyższe, w tym głównie planowany kierunek działań strategicznych Gminy 

na najbliższe lata – należy uznać za brak zasadności i celowości pozostania nadal Gminy 

Bobolice w członkostwie Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w Karlinie.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,  
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5) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumień określających zasady organizacji 

nauki religii w grupach międzyszkolnych.   

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.   

Zgodnie z rozporządzeniem Ministra Edukacji Narodowej z dnia 14 kwietnia 1992 r.  

w sprawie warunków i sposobu organizowania nauki religii w publicznych przedszkolach i 

szkołach (Dz. U. z 1992 r. Nr 36 poz. 155; z 1993 r. Nr 83 poz. 390; z 1999 r. Nr 67 poz. 753) 

jeżeli w przedszkolu lub szkole na naukę religii danego wyznania lub wyznań wspólnie 

nauczających zgłosi się mniej niż siedmiu uczniów (wychowanków), organ prowadzący 

przedszkole lub szkołę, w porozumieniu z właściwym kościołem lub związkiem wyznaniowym, 

organizuje naukę religii w grupie międzyszkolnej lub w pozaszkolnym (pozaprzedszkolnym) 

punkcie katechetycznym. Jeżeli w grupie międzyszkolnej (międzyprzedszkolnej) lub 

pozaszkolnym (pozaprzedszkolnym) punkcie katechetycznym uczestniczą uczniowie szkół 

(wychowankowie przedszkoli) prowadzonych przez różne organy, organy te ustalają w drodze 

porozumienia, zasady prowadzenia grup lub punktów katechetycznych. 

Do Urzędu Miejskiego w Bobolicach wpłynęły wnioski z prośbą o zorganizowanie nauki 

religii Kościoła Zielonoświątkowego w roku szkolnym 2016/2017. W związku z powyższym 

istnieje potrzeba podjęcia działań związanych z ustaleniem zasad uczestniczenia tych uczniów w 

zajęciach. 

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,  

 

6) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w gminie Bobolice na lata 2016-2020.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Aneta Jasiulek pracownik socjalny Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

Zgodnie z treścią art. 6 ust. 2 pkt. 1 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. (Dz. U. z 2015 r,, poz. 

1390) o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie do zadań własnych gminy należy  

w szczególności tworzenie gminnego systemy przeciwdziałania przemocy w rodzinie, w tym 

opracowanie i realizacja gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 

ochrony ofiar przemocy w rodzinie. Uchwałą Nr XIV/123/11 Rady Miejskiej w Bobolicach  
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z dnia 28 grudnia 2011 roku przyjęto do realizacji Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Bobolice na lata 2012-2020.  

Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy  

w Rodzinie w Gminie Bobolice na lata 2012-2020 wymagał wprowadzenia zmian zgodnie  

z obszarami, kierunkami i działaniami określonymi do realizacji przez jednostki samorządu 

terytorialnego szczebla gminnego w uchwale Nr 76 Rady Ministrów z dnia 29 kwietnia 2014 r.  

w sprawie ustanowienia Krajowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na lata 

2014 – 2020. 

W związku z powyższym proponuje się przyjęcie przedmiotowej uchwały przez Radę 

Miejską w Bobolicach. 

   

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,  

 
 

Ad. 7. Trybuna sołecka 

W trybunie głos zabrali: 

1. Joanna Tomczak sołtys sołectwa Ubiedrze – podziękowała Dyrektorowi ZUKiO za 

dowiezienie gruzu na remont drogi oraz szczególne podziękowania dla Przewodniczącego Rady 

Miejskiej Marka Golasa, który pomógł w naprawie tej drogi.   

 

2. Tadeusz Strzelczak sołtys sołectwa Głodowa – poprosił o przywrócenie fotoradaru  

w Przydargini lub zwiększenie kontroli policji ponieważ w ciągu 2 tygodni było 5 wypadków. 

Kierowcy nie przestrzegają przepisów jadąc prze teren zabudowany.    

Pani Burmistrz powiedziała, że ubolewa nad tym, że nie ma szans by przywrócić fotoradary. 

Pani Burmistrz wnioskowała do Policji Komendy Miejskiej w Koszalinie o zwiększenie patroli 

policji. Ustawiane są patrole policyjne w Kłaninie, ale Pani Burmistrz zwróci uwagę na patrole 

w Przydargini.   

 

3. Bogusław Zawadzki sołtys sołectwa Nowe Łozice – powiedział, że w Łozicach – 

Cegielni w ramach budżetu obywatelskiego powstał nowy plac zabaw i w tym miejscu 

podziękował władzom gminy, pracownikom ZUKiO, byłemu dyrektorowi ZUKiO, a w 

szczególności sołtysom, którzy wspierali w głosowaniu. Pan sołtys zaprosił na nowy plac zabaw.    
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4. Anna Kustrzycka – Broda  sołtys sołectwa Gozd – podziękowała za pomoc i współpracę 

w organizacji festynu w Goździe. Podziękowania skierowane były do Pani Burmistrz, która 

uczestniczyła w festynie, sołtysowi Tomaszowi Lisowskiemu, radnemu Markowi Golasowi, 

radnemu Patrykowi Dzienisiewiczowi, Dyrektor MGOK, a także pracownikom ZUKiO za 

odwiezienie sprzętu.  

 

5. Kazimiera Kaniecka sołtys sołectwa Jatynia – zwróciła się z zapytaniem do Pani 

Burmistrz co z drogą do Jatyni ? – remont drogi nadal nieskończony oraz wykoszenie poboczy 

tylko do polowy. 

Pani Burmistrz powiedziała, że pytania te należy skierować do powiatu.  

6. Wiesława Pawłowska sołtys sołectwa Stare Borne – zapytała kiedy będzie naprawiona 

droga w Starem Bornem. 

Pani Burmistrz powiedziała, że 5 lipca br.  odbędzie się spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg 

Wojewódzkich i wykonawcą, gdzie zostanie ustalony termin realizacji po czym Pani Burmistrz 

poinformuje Panią sołtys.  

 

7. Wioleta Bawoł sołtys sołectwa Krępa – Pani sołtys zaprosiła wszystkich obecnych na festyn 

rodzinny w Krępie od godz.. 16.00 na placu zabaw.   

 

Ad. 8.Trybuna obywatelska 

Głos w trybunie głos zabrali: 

1. Pan Jarosław Bączkowski radny rady powiatu – powiedział o: 

a) park na skarpie przy ul. Szpitalnej – podziękował za wykoszenie, prace idą w szybkim tempie. 

W dalszym ciągu problemem jest oświetlenie parku – nie może być tak, że młodzież potrząśnie 

lampami, a oświetlenie gaśnie, jesteśmy państwem prawa i mamy odpowiednie służby, które 

powinny nad tym zapanować. Spożywanie alkoholu w miejscu publicznym – osoby 

niepełnoletnie spożywają tam alkohol – w tym miejscu Pan radny zwrócił się z prośbą o patrole 

policji oraz Straży Miejskiej. Pan radny spytał czy kamera, która była umieszczona w parku 

doprowadziła do tego, że ktoś został ukarany, czy spełnia swoje zadania ? 

 

b) parkowanie na ul. Pocztowej – od roku czasu zrobiło się tak, że na ul. Pocztowej (przy 

poczcie) nie można przejechać – samochody stoją po obu stronach jezdni. 

 

c) parkowanie na ul. 1 Maja – jest to droga wojewódzka i przejeżdżają nią różnej wielkości 

samochody. Przy skrzyżowaniu ulic Pocztowej i 1Maja pojawiają się samochody stojące na 
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jezdni co powoduje duże trudności w ruchu. W pobliżu istnieją miejsca parkingowe, które nie są 

wykorzystywane.  

 

d) brak koszy na śmieci – chodzi o ulicę Pocztową i Głowackiego, od przedszkola do gimnazjum 

nie ma kosza na śmieci, co jakiś odcinek drogi powinien stać kosz na śmieci. 

 

e) kościółek przy ul. Pocztowej – pojawił się problem 2 dni temu, który zagraża zdrowiu  

i bezpieczeństwu mieszkańców. Podczas ostatniej wichury oderwał się gzyms robiąc spadając na 

środek ul. Szpitalnej przy tym 2 dziury w dachu.  W obecnej sytuacji kiedy dachówki zostały 

naruszone to tylko kwestia czasu kiedy jakaś dachówka spadnie. Należałoby zabezpieczyć dach, 

by nie spadły dachówki komuś na głowę.  

 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza udzieliła odpowiedzi: 

a) park na skarpie – temat jest znany i próbujemy sobie z nim radzić, są momenty, że jest dobrze 

i  temat opanowany, po jakimś czasie znajdzie się ktoś kto dokona zniszczeń. Park jest 

miejscem, gdzie sprzyja spożywającym alkohol. Straż Miejska ma wskazane by patrolować  

i sprawdzać te miejsce, przy czym wiadomo jak to działa, mała jest szansa by złapać kogoś na 

gorącym uczynku. Jeśli są patrole Straży Miejskiej to do godz. 20.00, później ewentualnie 

policja, która też ma pisma dotyczące miejsc newralgicznych, na które należy wrócić uwagę. 

Policja nie ma tylko do patrolowania parku na skarpie. Gmina posiada kamerę – pułapkę i jeżeli 

dochodzi do zniszczenia to sprawca jest wyłapywany. Jeżeli chodzi o spożywanie alkoholu to 

Pani Burmistrz nie ma informacji czy sytuacje takie były dlatego też nie odpowie. Kamera ta ma 

swoją profilaktyczną działalność ponieważ jak ludzie wiedzą, że jest, zachowują się inaczej. 

Pierwsza kamera, która znajdowała się na PSZOK-u została skradziona, ale została zakupiona 

kolejna. Ustalonych jest 12 miejsc wskazanych przez radnych, strażników straży miejskiej, 

sołtysów gdzie można wstawiać te kamerę i monitorować. Kamera ta jest przenoszona z miejsca 

na miejsce. Podsumowując Pani Burmistrz powiedziała, że nie ma już pomysłu na ten park na 

skarpie i to już tak będzie raz lepiej, raz gorzej. Chyba, że ktoś ma pomysł to Pani Burmistrz 

poprosiła o radę ponieważ temat wraca co jakiś czas.  

 

b) parkowanie na ul. Pocztowej – wniosek zasadny bo faktycznie trudno przejechać ul. 

Pocztową. Zostanie przygotowana nowa organizacja ruchu by była możliwość zatrzymywania 

się przy poczcie.  

 

c) parkowanie na ul. 1 Maja – zwrócimy się z pismem do Zarządcy Dróg Wojewódzkich, żeby 

zwrócili na to uwagę i zadbali o swoją drogę. 
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d) brak koszy na śmieci – odpowiedzi udzielił Pan Leszek Karbowski Dyrektor ZUKiO – 

poinformował, że ilość koszy została zmniejszona w ubiegłym roku ponieważ kosze były 

regularnie niszczone, wrzucane były śmieci z domów.  

Pani Burmistrz powiedziała, że to nas nie usprawiedliwia, że ludzie wrzucają odpady 

komunalne. Należy dostarczyć brakujące kosze, zadanie zrealizuje ZUKiO.  

 

e) kościółek przy ul. Pocztowej – Pani Burmistrz powiedziała, że temat rozbudowany i dużą 

wiedzę wykazał radny Pan Aleksander Maksymiuk. Pan Maksymiuk powiedział, że osobiście 

rozmawiał z księdzem Bartuszkiem i zaproponował by napisał wniosek do Starosty o możliwość 

skorzystania z dofinansowania na remont kościółka, wiązałoby się to z napisaniem wniosku. Pan 

radny oferował pomoc w napisaniu wniosku. Ksiądz nie przejawił zainteresowania.  

Pani Burmistrz powiedziała, że ZUKiO umocuje brakujące dachówki, ale to nie jest nasz obiekt i 

nie możemy środków przekazywać nie na swoim mieniu.  

 

2. Pan Ireneusz Bednarczyk  Prezes OSP – powiedział, że 23 lipca 2016 roku odbędą się Dni 

Bobolic, na których odbędzie się loteria fantowa, z której to środki zostaną przeznaczone na 

zakup sprzętu medycznego dla OSP Porost. Pan Prezes zwrócił się z prośbą do sołtysów by 

pomogli pozyskać fanty do loterii. Za życzliwość podziękował w imieniu całego zarządu oraz 

zaprosił do wzięcia udziału w loterii.  

 

 

Ad. 9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali: 

 

1. Radna Małgorzata Sikora – zwróciła się z prośbą do dyrektora ZUKiO o załatanie 

dziury na jezdni przy ul. Ratuszowej, ubytek nie jest duży więc nie potrzebna jest duża ilość 

materiału. Pan radna zwróciła uwagę na to by pracownicy ZUKiO kiedy przychodzą załatać 

dziurę zwrócili również uwagę na to czy nie ma innych dziur obok.  

 

2. Radna Zofia Kęcel – zwróciła się z prośbą by na ul. Sienkiewicza załatać dziury, 

przynajmniej newralgiczne miejsca.  

3. Radna Bożena Aksiutin  – podziękowała Dyrektorowi ZUKiO za usunięcie ubytków na 

ul. Matejki i Wyspiańskiego.  

Dyrektor ZUKiO powiedział, że staramy się wykonywać zadania kompleksowo, doraźnie łatanie 

dziur.  
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4. Radny Zdzisław Kurta – zwrócił się do radnego powiatowego Jarosława 

Bączkowskiego, mówiąc, że oskarża się młodzież przebywającą w parku, że spożywa alkohol i 

dewastuje park, ale pan radny odnosi wrażenie, że przyglądają się tym ludziom, którzy 

wyprowadzają tam swoje pieski i po nich nie sprzątają. Zwierzęta i ich właściciele również 

niszczą w ten sposób park.    

5. Radny Zbigniew Oleksiak – odnośnie kościółka przy ul. Pocztowej powiedział, że 

siostry pallotynki byłby chętne przejąć ten obiekt. Należałoby tylko ustalić kwestię prawną. 

Kolejna sprawa o której powiedział Pan radny to niewykoszony plac zabaw na ul. 

Świerczewskiego, jest okres wakacyjny i dzieci chętnie korzystają z tego miejsca – prośba  

o wykoszenie placu.   

Dyrektor ZUKiO powiedział, że został stworzony harmonogram koszenia traw i tego się 

trzymamy, jest tylko 8 pracowników którzy się tym zajmują, jest to bardzo mały zasób osób.   

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że kiedy pracowników interwencyjnych było 

20-50 to nie było problemu, tak mieszkańcy zostali nauczeni, że sami już nic nie zrobili. W tym 

roku wyszło tak, że nie ma interwencyjnych i to widać, ale należy zrozumieć to i mentalność 

ludzi zmieniać. Wszystkiego za wszystkich nie zrobimy bo nie ma kim.  

Na zakończenie Pani Burmistrz powiedziała, że mówiła o funkcjonowaniu świetlic wiejskich  

w okresie wakacji oraz świetlicy środowiskowej „Tafla”, a zapomniała Pani Burmistrz  

o najważniejszej instytucji jaką jest Miejsko – Gminna Biblioteka Publiczna w Bobolicach, która 

organizuje „Kolorowe Lato”, atrakcyjne są zajęcia i bardzo dużo dzieci w nich uczestniczy.     

 

Ad. 10. Zakończenie obrad.  

Pan Marek Golas Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


